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Abstract. The article devoted to the peculiarities of the federal structure of the Australian Union (in the context 
of the principle of subsidiarity) gives a general description of the Australian federal model, shows the public-
legal basis for the delimitation of competence between the Union and the states, as well as the problems of 
implementing the principle of subsidiarity in the system of federal relations of Australia. The author makes 
a conclusion that the federal model of the Australian Union is characterized by pronounced tendencies of 
centralization. The principle of subsidiarity in the system of federal relations is deformed, since there are no 
guarantees of independence in the sphere of internal self-government of the states. To implement this principle, 
it is necessary to develop an adaptive system of criteria for distinguishing the powers and responsibilities of the 
Union and the States in relation to specific subjects of competence. This approach will allow for coordinated 
(coordinated) interaction within the scope of joint competence.
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Аннотация. В статье, посвященной особенностям федеративного устройства Австралийского Союза 
(в контексте принципа субсидиарности), дана общая характеристика австралийской федеративной 
модели, показаны публично-правовые основы разграничения компетенции между Союзом и штата-
ми, а также проблемы воплощения принципа субсидиарности в системе федеративных отношений 
Австралии. Автором сформулирован вывод о том, что федеративная модель Австралийского Союза 
характеризуется выраженными тенденциями централизации. Принцип субсидиарности в системе фе-
деративных отношений деформирован, поскольку отсутствуют гарантии самостоятельности в сфере 
внутреннего самоуправления штатов. Для реализации данного принципа необходимой является раз-
работка адаптивной системы критериев разграничения полномочий и ответственности Союза и шта-
тов в отношении конкретных предметов ведения. Такой подход позволит обеспечить согласованное 
(скоординированное) взаимодействие в рамках сферы совместной компетенции.
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